
 

 

Aulum-Hodsager Skole 
 
Referat – Skolebestyrelsesmøde  
Tirsdag den 1. oktober 2024 

 

Orientering(O), Drøftelse(D) eller 
Beslutning(B) 
 
 

Deltagere: 
Forældrevalgte: Jesper Rasmussen, Lenette Bruun-Jeppesen, Lene Poulsen, Tilde 
Maul Bilberg, Vicki Kirk Ginderskov, Bo Lind Albertsen 
Medarbejderrepræsentanter: Kristian Boe Christensen, Morten Boe Andersen 
Skolens ledelse: Karen Skyum, Søren Damgaard, Annemette Jensen, Susanne 
Ingemann 
Elevrepræsentanter:  
Afbud: Hans Jørgen Svendsen, Kristian Kjær Nørgaard 8b og Victor Blåbjerg 7b 

1.  kl. 17.00 – kl. 17.30   
Kort præsentation af skole-
bestyrelsen til repræsentanterne 
fra elevrådet.       

 

Elevrepræsentanterne deltog ikke i mødet.  
Vi håber de deltager i næste møde, og at Steffen afholder formøde med 
dem. 

2.   kl. 17.30 – 17.50 (O) 
       Nyt fra elevrådsrepræsentant- 
       erne 

 
 

Intet nyt. 

3.  kl. 17.50 – kl. 18.10 (B) 
      Forretningsorden Vision/mission 

 

Hjemmesiden er ved at blive opdateret og systematiseret. Linket til Skole og 
Forældre vil også blive lagt op på hjemmesiden. 
 
Rettelse til forretningsorden i formuleringen af konstituering, 
kommunikation via aula, taffel for trivselsråd og mere inddragelse af 
lærerne i bestyrelsens arbejde blev drøftet Forretningsorden blev godkendt. 
 
Visionen og missionen styrker vores beskrivelse af den måde vi arbejder på, 
og det der politisk og samfundsmæssigt er fokus på i øjeblikket. KS – laver 
rettelser i formuleringerne af vision og mission. 
 
Ifht. fællesskaber på tværs, arrangerer 0. og 1. klasserne en aften i rulle- 
skøjtehallen på, hvor begge årgange deltager.  
 
Slutteligt blev vision og mission godkendt. 
 

4.   kl. 18.10 – kl. 18.20 (O) 
       Gennemgang af årshjul.  

 

Årshjul med de forskellige temaer og opgaver månedsvis. Er i dialog med 
lokale politiker med henblik på at få dem med på et af møderne. For at have 
fokus på SFO’en er den også lagt ind som et punkt. Input er velkomne.  
Drøftelse af om det muligt at tilbyde flere valgfag i udskolingen fx idræt. Det 
vil blive to lektioner ud over den normale undervisningstid, da det ikke er et 
obligatorisk valgfag. Det står i folkeskoleloven som en mulighed. Man må 
gerne tilbyde 2 x 2 timers valgfag om ugen.  
Vi forsøger at udarbejde dagsordenen, så møderne varer til kl. 20.00, og hvis 
der meget under det lukkede punkt vil møderne varer til kl. 20.30. KS laver 
en kalenderinvitation med tilmelding for hvert møde. Der kommer altid 
ekstra punkter til dagsordenen hen over året, så det er fint, at der er lidt luft 
i årshjulet.  Det er vigtigt, at vi laver tilsyn på en positiv og konstruktiv måde, 
og holder os på principniveau.  
Udmøntning af principper er en ledelsesopgave. Tilsyn skal være et 
samarbejdsord og fortælle, om det der rører sig for ansatte og eleverne.  



Retningen og indholdet er gode, hvis lærerinvolveringen skal lykkes, skal det 
være et samarbejde. Lærerne der skal deltage skal udpeges i god tid, så de 
har mulighed for at forberede sig. 
Det handler om et samarbejde mellem skolebestyrelsen og lærerne, da alle 
er her for vores børns skyld. Koordinatorerne deltager på næste møde ”En 
varierende og motiverende skoledag” den 7. november, KS informerer dem. 
Vi vil rigtig gerne have input fra lærerne, så det er meningsfyldt fra alle 
perspektiver. På baggrund af hvad koordinatorerne melder tilbage ifht. 
processen, så vi kan blive skarpere til næste gang, vi inviterer nogen ind.  En 
god idé at pædagogerne fra SFO også bliver inviteret med til et møde, når 
det er relevant. 
 

5.    kl. 18.20 – 19.20 (O, D) 
       Princip for teknologi  
 

Vi bad om nogle korte tilbagemeldinger fra lærerne ifht. sundhedsstyrelsens 
anbefalinger. Efter sommerferien har der været mere fokus på analog 
undervisning. Vi bruger knap 200.000 kr. på digitale læremidler om året, 
som er en økonomisk prioritering. Vi skal bruge det digitale, når det giver 
mening. Det er vigtigt med en god balance mellem det digitale og analog. 
Hvordan bruger man teknologi generelt i løbet af en skoledag? Eleverne skal 
lære at behandle det digitale på en ordentlig måde. Eleverne synes, det er 
rigtig fedt at se ultranyt, da det er på børneniveau. Skolen og forældrene har 
et fælles ansvar i at lære eleverne ansvarlighed ifht. digital teknologi. 
Opfordre til at forældrene tager ansvar ifht. digital dannelse.  
Godt oplæg – de 11 pinde give alle mening, og det er gode perspektiver. 
Eleverne lever et liv, hvor det digitale fællesskab er vigtigt ifht. deres sociale 
liv. Vi anerkender, at det har stor betydning i de unges hverdag. Dette 
skrives ind i indledningen, og det forholder vi os til. 
Gaming er en ting i SFO – de spiller spil sammen og har et kanon fællesskab. 
De sidder sammen og spiller, det kan de ikke derhjemme. Nogle børn vokser 
i at spille sammen med andre børn.  
Der er udarbejdet nye forenklede regler og tidsrammer for, hvornår 
børnene må game. SFO’en er mobilfri. 
Princippet gælder skolen, SFO’en er i gang med at udarbejde en beskrivelse.   
Princippet for teknologi skal laves på landsplan, og kan blive for abstrakt for 
eleverne. Hvis vi spørger eleverne, er det vigtigt, at det er de rigtige 
spørgsmål der stilles. Eleverne søger andre fællesskaber, når der er klare og 
tydelige rammer ifht. brugen af teknologi i skolen. Der kan arbejdes med 
dette i forbindelse med tilsynet.  
Lærerne skal inddrages, når princippet er tilrettet. Derefter sendes det til KS 
som videreformidler det til lærerne.   
Drøftelse om skabelon og opstilling for principper – indholdet er rigtig godt.  
Princip for teknologi tages med på næste møde.  
  

6.  kl. 19.20 – 19.40 (D) 
Hvilke emner skal vi have for 
Taffel for trivselsråd, og hvem vi 
være med i en arbejdsgruppe i 
forhold til planlægningen.  

 

Emnet for Taffel er Fællesskaber 
Herning Kommunes fællesskabsstrategi kan anvendes. Har skolen brugt 
nogle af de tilbagemeldinger, vi modtog sidste år?  
Hvordan kan man som forældre bidrage til et fællesskab i en klasse?  
Hvordan kan vi som forældre bidrage til det digitale og analoge fællesskab i 
samspil med lærerne? 
Præsentation af ”popcorn” slides – forslag til taflet. 
Årsberetning og fortælling om skolebestyrelsen. 
Vi skal have snakket om, hvad skolebestyrelsesmedlemmernes rolle er til 
taflet. 
KS, Lenette, Jesper og Tilde er arbejdsgruppen.  
Kan det være en idè at invitere nogle lærere med? Fremrettet kunne 
koordinatorerne deltage, så tiden kommer med i deres koordinatortid fra 
skoleårets start. Man kan lave en åben invitation for lærerne. 
 



7. kl. 19.40 – 19.50 (O) 
Kort opfølgning på ”Sammen om 
Skolen” 

 

Fritidsjobbets betydning for unge – v/ Viborg Kommune dette er et tiltag i 
Viborg Kommune - fritidsjob for unge mennesker, der har det svært. Det var 
spændende og givtigt. Satte tanker i gang om samarbejdet med de lokale 
virksomheder og samarbejdet med Aulum milen.  
Erhvervslivsrolle i folkeskolen – v/ Torben Larsen - Give Steel gør meget for 
utilpassede unge. Taler ind i samfundssindet. Elever kan komme i ”mini” 
lære, man kan tænke praktik ind i det – spændende perspektiver. Vi skal 
også huske at kigge indad på os selv, og rumme flere forskelligheder. 
Når PPR rykker ind på skolen - v/ Gladsaxe Kommune – det lød godt og var 
spændende. Det er en kæmpe kompetence i det praksisnære arbejde. Det 
er en stor opgave og på et højere plan, det er en lang udvikling.  
Legens betydning i skolen – v/ projektleder Frank Ytting Lambert - leger 
meget i indskoling – leger lidt på mellemtrinnet – leger ikke i udskolingen. At 
være fysisk i legen har allerstørst virkning på trivsel. Legen skal have højere 
status hos lærerne.  
Forældrerollen i en mangfoldig folkeskole – v/Lene Tanggård – et generelt 
mål at udvikle og optimere. Hjælpe forældre til at have fokus på verden og 
ikke altid sit eget barn. Forældrene står i dag mere alene med barnets 
dannelse.  
Frisættelse af folkeskolen – v/ Mads Leth Jakobsen, vicecenterleder v. Kong 
Frederiks Center for offentlig ledelse.  Skolen i fængsel, mindre styring og 
frisættelse af folkeskolen til fordel for mere lokal frihed. Hvordan vil 
skolerne håndtere den frihed? 
Videoerne sendes til skolebestyrelsen.  

8. kl. 19.50 – 20.00 
EVT. 

Husk at melde jer til Tour de bestyrelse – tilmeldingsfristen er torsdag den 3. 
oktober.  
 

9. kl. 20.00 – 20.30 (D) 
Lukket punkt 

KS – orienterede om en episode på skolen i dag. Signalværdien af 
handlingen ifht. episoden har stor betydning for elever, forældre og 
personale.  
 

Næste møde: Torsdag den. 7. november 2024 kl. 17.00 – kl. 20.30, lærerværelset Aulum Skole 
 


